

综述

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

壳聚糖对水生动物免疫能力的影响及其可能的调节机制

肖伟伟¹, 冯琳^{1,2}, 刘扬^{1,2}, 姜俊^{1,2}, 李树红¹, 周小

(1.四川农业大学动物营养研究所, 雅安 625014; 2.动物抗病营养教育部重点实验室, 雅安 625014)

Effects of Chitosan on Immune Function of Aquatic Animals and Its Possible Regulation Mechanism

XIAO Weiwei¹, FENG Lin^{1,2}, LIU Yang^{1,2}, JIANG Jun^{1,2}, LI Shuhong^{1,2}, ZHOU Xiaoqi^{1,2}*

(1. Animal Nutrition Institute, Sichuan Agricultural University, Ya'an 625014, China; 2. Key Laboratory for Animal Disease Prevention and Control, Ministry of Education, Ya'an 625014, China)



摘要
参考文献
相关文章

Download: PDF (457KB) HTML (0KB) Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 壳聚糖能增强水生动物体内杀菌酶类的活性和吞噬细胞的吞噬能力, 提高水生动物的非特异性免疫能力。壳聚糖还可以促进抗体生成, 提高水生动物的特异性免疫能力。然而目前关于其调节水生动物免疫力的机制尚鲜有报道。根据在陆生动物方面的研究推断, 壳聚糖调节动物免疫力的主要机制可能是通过调节免疫细胞中一氧化氮 (NO) 和前列腺素-2 (PGE2) 的生成来增强机体的免疫功能。

关键词: 壳聚糖;水生动物;免疫力;调节机制

Abstract : It was found that chitosan could improve the non-specific immune function of aquatic animals through enhancing the activities of antimicrophyte enzymes and the phagocytosis ability of phagocyte. Chitosan could also promote the production of antibody, thus improved the specific immune function of aquatic animals. However, there were few studies on its regulation mechanism in the aquatic animals. The studies in the terrestrial animals field indicated that the improvement of immune function by adding chitosan might result mainly from regulating the NO and PGE2 production in immune cells. [Chinese Journal of Animal Nutrition, 2010 , 22 (3) :544-550]

Keywords : Chitosan; Aquatic animal; Immune function; Regulation Mechanism

引用本文:

. 壳聚糖对水生动物免疫能力的影响及其可能的调节机制[J]. 动物营养学报, 2010,V22(03): 544-550

. Effects of Chitosan on Immune Function of Aquatic Animals and Its Possible Regulation Mechanism[J]. Chinese Journal of Animal Nutrition, 2010,V22(03): 544-550.

链接本文:

http://211.154.163.124/Jweb_dwyy/CN/10.3969/j.issn.1006-267x.2010.03.005 或

http://211.154.163.124/Jweb_dwyy/CN/Y2010/V22/I03/544

没有本文参考文献

没有找到本文相关文章

Copyright 2010 by 动物营养学报

Service

- 把本文推荐给朋友
- 加入我的书架
- 加入引用管理器
- Email Alert
- RSS

作者相关文章